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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 
Anslaget sätts upp 
Anslaget tas ned 
Förvaringsplats för protokollet 

25 april 2022 
6 maj 2022 
30 maj 2022 
Nacka stadshus 

Underskrift  ...........................................................................  
Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X  Ej § 145 p.g.a. jäv. Anders Bruhn T Ej § 150 p.g.a. 

jäv. 

Tobias Nässén X  Ej §§ 132-144 p.g.a. 

jäv. 

Annika Jung T Ej §§ 151, 153 

p.g.a. jäv. 

Helene Skantze  X  Ej §§ 145, 151 p.g.a. 

jäv. 

Vilma Mori Aguilar T   

Filip Wiljander  X  Ej §§ 145, 146, 157 

p.g.a. jäv. 

Dominique Faymonville T Ej §§ 150, 153 

p.g.a. jäv. 

Eva Öhbom Ekdahl X  Ej § 146 p.g.a. jäv. Per Norling T §§ 145-171 

Ej §§ 147, 152 

p.g.a. jäv. 

Bo Bergkvist  X  Ej § 150 p.g.a. jäv. Angela Berglund -  

Oliver Rykatkin X  Ej § 147 p.g.a. jäv.. Noa Samenius -  

Eivor Örenmark X  Ej §§ 145, 154, 155 

p.g.a. jäv. 

Christina Rinman -  

Magnus Sjöqvist X  Ej § 149 p.g.a. jäv. Jan Bjurfors -  

Anna Kjellin Flory -   Cathrine Swenzén -  

Peter Zethraeus  X  Ej §§ 145, 149, 150 

p.g.a. jäv. 

   

Johan Hiller X  Ej § 149 p.g.a. jäv.    

Axel Krottler X      

Andreas Brännström X  §§ 132-144    

Lotta Riedel   X  Ej §§ 149, 164 p.g.a. 

jäv. 

   

Lena Gatenborg  -      

Richard Herrey X  §§ 145-171 

Ej § 147 p.g.a. jäv. 

   

Asta Groth -      

Elisabeth Engström X      



 
5 (71) 

 25 april 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  X  §§ 145-171 

Ej §§ 145, 149, 156 
p.g.a. jäv. 

Björn Strehlenert -  

Hans Peters  X  Ej §§ 145, 150 

p.g.a. jäv. 

Maria Håård -  

Håkan Ekengren  X  Ej § 153 p.g.a. jäv. Ylva Hedman T §§ 132-144 

Johan Krogh  X  Ej §§ 145, 149, 154, 

156 p.g.a. jäv. 

   

Olga Anikina X  Ej §§ 145, 152 

p.g.a. jäv. 

   

Martin Hedman  X  Ej § 151 p.g.a. jäv.    
 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X  Ej §§ 145, 147 p.g.a. 

jäv. 

Johan Kjellman N  

Monica Brohede Tellström X  Ej §§ 145, 152 p.g.a. 

jäv. 

Karin Bünger N  

Martin Sääf X  Ej §§ 149, 156 p.g.a. 

jäv. 

Jonas Conradsson -  

Anna-Karin Boréus X  Ej § 151 p.g.a. jäv.    
Lena Linnerborg X  Ej § 148 p.g.a. jäv.    
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X  Ej §§ 145, 154 

p.g.a. jäv. Malin Gunnesson N  

Anders Tiger X  Ej §§ 145, 149, 153 
p.g.a. jäv. Jack Sjölund N  

Lydia Liu (-) X      

 Socialdemokraterna (S) 
Hadia Mian -   Ella Tegsten  T Ej § 147 p.g.a. 

jäv. 

Maria Raner  -   Erik Svanfeldt  T  

Espen Bjordal  X  Ej § 154 p.g.a. jäv. Emelie Friberg -  

Gunnel Nyman Gräff  X  Ej §§ 145, 146, 149, 

153, 157 p.g.a. jäv. 

Andreas Andersson T Ej §§ 145, 152 

p.g.a. jäv. 

Martin Hellströmer  X  Ej §§ 147, 148 

p.g.a. jäv. 

Maja Fjaestad -  

Majvie Swärd  X  Ej § 156 p.g.a. jäv. Henrik Unosson T Ej §§ 145, 146, 

149, 153, 157 

p.g.a. jäv. 

Mattias Qvarsell -      
Helena Westerling  -      
Carl-Magnus Grenninger  X  Ej § 155 p.g.a. jäv.    
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Alva Dahn  -      
Andreas Falk -      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Ej §§ 145, 147, 149 

p.g.a. jäv. 

Lamin Jatta Modigh  N  

Mikael Carlsson  X  Ej §§ 145, 152 

p.g.a. jäv. 

Kristina Granlund N  

Lina Olsson  X  Ej §§ 149, 150 

p.g.a. jäv. 

Carin Larsson N  

YuSie Rundkvist Chou  X  Ej § 146 p.g.a. jäv.    
Bosse Ståldal  X  Ej §§ 145, 147, 149 

p.g.a. jäv. 

   

 Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X  Ej § 149 p.g.a. jäv. Pernilla Axelsson (-) -  
Esa Örmä X  Ej § 145 p.g.a. jäv. Christina Wiltman -  
Stephan Andersson  X  Ej § 149 p.g.a. jäv. Bror Bergquist T  
Leonid Yurkovskiy  X  Ej § 145 p.g.a. jäv.    
David Hyde  -      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X  Ej §§ 145, 147 

p.g.a. jäv. 

Göran Börjesson -  

Lisskulla Zayane X  Ej §§ 145, 157 

p.g.a. jäv. 

Desha Svenneborg N  

Ninni Lindberg  X  Ej § 154 p.g.a. jäv.    
Louise Ollivier X      

 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  -   Tomas Ottosson T Ej § 145 p.g.a. 

jäv. 

Lisa Rasmussen X  Ej §§ 145 p.g.a. jäv. Rolf Wasteson T §§ 145-171 

Ej § 149 p.g.a. 

jäv. 

Fredrik Holmqvist X  §§ 132-144 p.g.a. 

jäv. 
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§ 132  KFKS 2018/888 

Nya ledamöter och ersättare i Nacka 
kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett nedanstående personer. 
Elisabet Engström (M), ny ledamot   
Cathrine Swenzén (M), ny ersättare  
 
- - - - - 
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§ 133 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Anna-Karin Boréus (L) och Ella Tegsten (S) att justera  
protokollet tillsammans med ordföranden. Justeringen äger rum den 25 april 2022 och den 
4 maj 2022. 
 
- - - - - 
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§ 134 KFKS 2022/1 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 
 
Inga anmälningar har inkommit inför sammanträdet. 
 
- - - - - 
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§ 135 KFKS 2022/395 

Enkel fråga – Idrottsytor i Sickla 
Enkel fråga från Ella Tegsten (S) till kommunstyrelsen ordförande Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 136 KFKS 2022/396 

Enkel fråga – 11-spelarplan i sydvästra Plania 
Enkel fråga från Mikael Carlsson (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 137 KFKS 2022/272 

Interpellation – Större depå på Saltsjöbanan 
Interpellation den 21 mars 2022 av Erik Svanfeldt (S) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau 
(M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 138 KFKS 2022/273 

Interpellation – Hesa Fredrik  
Interpellation den 21 mars 2022 av Gunnel Nyman Gräff (S) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 139 KFKS 2022/274 

Interpellation – Stenkross i Nacka 
Interpellation den 21 mars 2022 av Christina Ståldal (NL) till miljö- och stadsbyggnadsnämndens 
ordförande Peter Zethraeus (M) samt kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan fick inte något svar på fråga nr 2 varför det inte finns någon offentlig 
handling med dokumenterade analyser av för- och nackdelar med de, enligt uppgift, 40-tal 
olika platser som har uppgetts varit aktuella. Inte heller vilka parametrar som man har haft 
för att avföra eller godkänna dessa. 
Fråga 3 om ursäkt från alliansen besvarades inte heller. Man tycker att man har gjort en god 
insats istället. Om det råder det helt klart delade meningar och inte alla tolkar den 
omvändning som gjordes i ett sent skede som annat än att man kände sig tvungen till det 
med tanke på det stundande valet. 
Fortfarande finns ingen hel trygghet för att det inte ska bli en tillfällig stenkross i 
naturskyddsområde i enlighet med fråga 4. 
I fråga 5 lyfts frågan om hur ett ärende i en nämnd styrd av en politisk vald ordförande, 
med totalt ansvar för vilka frågor och ärenden som lyfts fram och på vilket sätt som de 
presenteras. Det är ordförandes roll som den funktionen har, med ett välavlönat arvode för 
och inte en tjänsteperson som har yttersta ansvar. 
Slutligen så oroas invånare och naturengagerade organisationer och många av 
Kummelbergets företagare för den planerade utvidgningen av Kummelbergets 
industriområde som riskerar att påverka miljön mycket negativt i form av ökat buller, ökad 
trafik på smala vägar, borttagande av strandskydd vid Vittjärn, ökad förorening av det 
redan förorenade vattnet i Myrsjön och en allmänt negativ påverkan på omkringliggande 
bostads- och naturmiljö.” 
 
- - - - - 
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§ 140 KFKS 2018/888 

Val av ledamot i natur- och trafiknämnden efter 
Dominique Faymonville* (M) t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Till ledamot väljs Cecilia Gardner Larsson (M). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
*Eftersom Dominique Faymonville har valts till ledamot tillika 1:e vice ordförande har hans ledamotsplats 
blivit tillgänglig. 
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§ 141 KFKS 2018/888 

Val av ersättare i natur- och trafiknämnden efter Cecilia 
Gardner Larsson* (M) t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Till ersättare väljs Per Norling (M). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
*Eftersom Cecilia Gardner Larsson har valts till ledamot har hennes ersättarplats blivit tillgänglig. 
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§ 142 KFKS 2018/888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt efter Daniel 
Moore (utsedd av S) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Till nämndeman väljs Martin Rundkvist. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 143 KFKS 2021/502 

Årsredovisningar 2021 för de kommunala aktiebolagen 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 2021 för Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljning AB, Nacka vatten och avfall, Centrala Nacka 
marknadsbolag AB och Boo 1:207 AB till protokollet. 

Ärendet 
Nacka kommun äger 100 procent av aktiebolaget Nacka Stadshus AB. Nacka Stadshus AB 
äger och förvaltar 100 procent av aktierna i Nacka Energi AB, Nacka vatten och avfall AB, 
Centrala Nacka marknadsbolag AB samt Boo 1:207 AB. Nacka Energi AB har i sin tur ett 
helägt dotterbolag, Nacka Energi Försäljning AB. Tillsammans bildar bolagen 
stadshuskoncernen med Nacka Stadshus AB som moderbolag. Resultat efter finansiella 
poster 2021 för stadshuskoncernen uppgår till 20,5 miljoner kronor, jämfört med knappt 
37,0 miljoner kronor för 2020. 
 
Kommunstyrelsen ska årligen bedöma verksamheten i kommunala aktiebolag i förhållande 
till de ändamål fullmäktige har fastställt och verksamheten i förhållande till de kommunala 
befogenheterna. 
 
Stadsledningskontoret har gått igenom de verksamheter som bedrivits i kommunens 
helägda aktiebolag. Stadsledningskontoret bedömer att verksamheten som bedrivs i Nacka 
Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljning AB, Nacka vatten och avfall 
AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB och Boo 1:207 AB uppfyller kommunfullmäktiges 
fastställda mål. Stadsledningskontoret bedömer också att bolagen inom stadshuskoncernen 
verkar inom de befogenheter som är fastställda i kommunallagen. 
 
Efter arbetsutskottets beredning av ärendet den 22 mars 2022 har bilaga 1 uppdaterats med 
en av styrelsen och revisorerna signerad version av årsredovisningen för Nacka Stadshus 
AB, samt revisionsberättelse för detta bolag.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 april 2022 § 96 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt ekonomi- och finansstaben, daterad den 3 
mars 2022 
Bilaga 1 Nacka Stadshus AB 2021 
Bilaga 2 Nacka Energi AB 2021 
Bilaga 3 Nacka Energi Försäljning AB 2021 
Bilaga 4 Nacka vatten och avfall AB 2021 
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Bilaga 5 Centrala Nacka marknadsbolag AB 2021 
Bilaga 6 Boo 1:207 AB 2021 

Yrkanden 
Håkan Ekengren (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Kommunen har stora möjligheter att via sina bolag, aktivt påverka kommunens invånare 
att ta ett större klimatansvar. Kommunen har ett övergripande ansvar för att alla 
medborgare i Nacka sänker sina klimat- och miljöpåverkande utsläpp. Om kommunen bara 
fokuserar på sina egna verksamheter och inte bryr sig om den enskilde kommuninvånarens 
utsläpp blir det svårare att nå de globala klimat- och miljömålen. De egna bolagen skulle 
kunna bli kraftfulla verktyg i omställningen mot ett hållbart samhälle. Vi får inte glömma att 
det vi bygger idag är det samhälle våra barn och barnbarn ska leva med i framtiden. 
Ägardirektiv borde ges till bolagen att ta höjd för framtiden och hjälpa till i omställningen 
mot ett hållbart samhälle. Det behövs också tas fram övergripande bolagspolicys där 
kommunens ägarroll tydliggörs, och hur ägarstyrningen ska genomföras. Tydliga 
bolagspolicys skapar bättre förutsättningar för en fungerande ledning av verksamheterna.” 
 
- - - - - 
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§ 144 KFKS 2022/238 

Årsredovisning för Nacka kommun 2021 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns årsredovisning för 2021 i enlighet 

med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 31 mars 2022. 
2. Kommunfullmäktige beslutar att kostnaderna för covidbonusen, på 72 miljoner 

kronor, bokförs på verksamhetsåret 2022 och finansieras av motsvarande överskott 
för skatteintäkter och generella statsbidrag. 

Ärendet 
Årsredovisningen är en återrapportering av ekonomi och måluppfyllelse för det gångna 
året. Årsredovisningen innehåller även en bedömning om kommunen lever upp till 
kommunallagens krav på god ekonomisk hushållning.  
 
Nacka kommun redovisar ett ekonomiskt resultat på +540,1 miljoner kronor för 2021, 
vilket är -94,1 miljoner kronor lägre än årsbudget. Resultatet beror till stor del på ett utökat 
finansieringsåtagande för pågående utbyggnad av tunnelbanan med 417,3 miljoner kronor, 
men uppvägs till en del av högre intäkter i form av gåvor, ökade skatteintäkter och att 
samtliga nämnder håller budget eller går med överskott. 
 
Resultatet efter balanskravsjusteringar uppgår till +522,1 miljoner kronor eller 8,6 procent 
av skatteintäkter och statsbidrag. Det finns emellertid i resultaten jämförelsestörande poster 
både på intäkt- och kostnadssidan. När jämförelsestörande poster eliminerats från 
kommunens resultat på +540,1 miljoner kronor blir det justerade resultatet +398,6 
miljoner kronor eller 6,6 procent av skatteintäkter och statsbidrag. Det är klart över uppsatt 
mål om att kommunen ska sträva efter resultatöverskott motsvarande minst 2,0 procent av 
kommunens skatteintäkter och statsbidrag. 
 
Soliditeten i kommunen har ökat och bedöms som mycket god. Investeringarna var vid 
årets slut, med undantag för stadsutvecklingsverksamheten, finansierade till 100,0 procent 
med egna medel.   
 
Under 2021 var kommunens nettoinvesteringar på -616,7 miljoner kronor. Låneskulden har 
varit oförändrad under året och uppgår till 1 350 miljoner kronor. 
 
Kommunkoncernens resultat uppgår till +541,1 miljoner kronor. Förbättringen förklaras 
av goda resultatnivåer för både kommunen och koncernen Nacka stadshus AB. 
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Årsredovisningen ska innehålla en samlad bedömning om kommunen lever upp till god 
ekonomisk hushållning. Bedömningen utifrån ett helhetsperspektiv är att god ekonomisk 
hushållning är uppfyllt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 april 2022 § 98 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 31 mars 
2022  
Bilaga 1 Nacka kommuns årsredovisning 2021 
Bilaga 2 Protokoll kommunfullmäktige 2022-03-21, § 125 
Bilaga 3 Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-03-22 § 27 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Gunilla Grudevall-
Steen (L), Karin Teljstedt (KD), Monica Brohede Tellström (L) och Esa Örmä (SD), bifall 
till kommunstyrelsens förslag.  
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag avseende punkt samt 
meddelade att Centerpartiet inte deltar i beslutet avseende punkt 2. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag avseende punkt 1 samt 
meddelade att Miljöpartiet inte deltar i beslutet avseende punkt 2. 

Beslutsgång 
Beslutspunkt 1 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
Beslutspunkt 2 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna.  
”Ytterligare ett år har gått i Coronans tecken. Trots pandemin har verksamheterna 
utvecklats och Nackaborna är fortsatt nöjda. Medarbetarna har ansträngt sig utöver det 
vanliga och visat en verklig Nackaanda, vilket vi velat uppmärksamma med en särskild 
Covid-bonus på upp till 10 000 kronor för medarbetarna inom skolan och omsorgen. Det 
kommer dock att bokföras på 2022 års resultat.  
Bland de positiva resultaten för 2021 ser vi förbättringar i näringslivsklimatet med över 1 
000 nystartade företag och att vi blev utsedda till Årets Nyföretagarkommun. Vår 
fokusering på företagarfrågor ser ut att ge resultat. Roligt är också att Tidningen Fokus gav 
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Nacka en andraplats i kommunrankingen ”Här är det bäst att leva” och att WSP utsåg 
Nacka till Sveriges mest stabila kommun.  
Årets ekonomiska resultat blev 540 miljoner kronor. Det beror främst på lägre kostnader 
för flyktingmottagande och ekonomiskt bistånd samt att skatteintäkterna ökar när fler 
jobbar och vi blir fler invånare. Arbetslinjen fungerar! Årsredovisningen visar att det gått 
utmärkt att kombinera sänkt skatt med mer pengar för att höja kvaliteten i välfärden och 
satsa på ökad trygghet.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna.  
”2021 var året då Nacka fyllde 50 år. Men vi fick vänta med att kramas och hålla stora 
kalas. För även 2021 präglades hårt av Corona. Vi är stolta över hanteringen av pandemin 
och att vi samtidigt lyckats upprätthålla allt annat som ligger inom kommunens 
ansvarsområde. Under två års tid har ingenting varit ”som vanligt” och vi har fått bekräftat 
att vi står stadigt även när det blåser. Ett tydligt kompass finns från alliansen och en stark 
besättning i våra tjänstepersoner. Det ska vi vara stolta över.  
Det enda positiva med pandemin är att nu fler är intresserade av äldreomsorgen. Den 
kvalitetsresa inom äldreomsorgen som påbörjats redan före pandemin har fortsatt och vi 
har inte stått kvar och väntat på perrongen. Så mycket bra saker har genomförts. 
Vaccinationspeng, språksatsningar, äldreomsorgslyft och bonus för att ökad kontinuitet 
inom hemtjänsten, ökade krav på utbildning för personal inom hemtjänsten och högre 
sjuksköterskenärvaro på särskilda boenden är bara några beslut värda att lyfta fram. 
Nackas finansiella styrka är onekligen god och framtidstron stark. Det är en bild som fler 
än alliansen delar. Utmärkelser har tilldelats kommunen även i år. Att utnämnas till Årets 
nyföretagarkommun var något vi gladdes lite extra åt. För oss Kristdemokrater är det 
oerhört viktigt att vi ska driva en politik som gör Nacka till en kommun som man som 
företag gärna vill verka och etablera sig i. Att möta välfärdsutmaningarna med en alltför 
hög arbetslöshet och en åldrande befolkning är en dålig kombination. Här spelar företagen 
en avgörande roll. Näringslivet och enskilda människors innovationer och entreprenörskap 
är – och kommer alltid att vara – grunden för vår gemensamma välfärd.  
Men det finns saker som vi är mindre nöjda med och som kräver mer fokus framåt. Så som 
utvecklingen av kriminaliteten och trygghetsfrågorna i stort. Då menar vi självklart 
utvecklingen av Fisksätra som utsatt område men även en undlåtenhet att arbeta med civilt 
försvar.” 
 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.  
”Nacka Kommun gör återigen ett stort ekonomiskt överskott, denna gång för 2021. Det är 
självklart positivt att man kan lägga undan resurser för framtiden för att säkra långsiktig 
finansiering av välfärden. Överskottet är väldigt stort i relation till intäkterna, samtidigt som 
en mängd verksamheter fått slita hårt under de senaste årens pandemi. Detta gäller i 
synnerhet om man bortser ifrån att hela den av Region Stockholm väl undanhållna 
fördyringen av tunnelbanan belastar årets resultat. Nacka har under många års tid inte 
kompenserat fullt ut för pris- och löneökningar i våra verksamheter, och det börjar märkas 
på utfallen på många ställen. Alliansmajoritetens besatthet av skattesänkningar riskerar att 
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gå ut över invånarnas välfärdsbehov, och det är väldigt olyckligt. Att man dessutom gör 
noll- eller plusresultat i alla nämnder tyder på bristande prognosarbete. Detta måste 
förbättras inför framtiden för att se till att de tillgängliga resurserna faktiskt kan nå 
verksamheterna och våra invånare.  
Det är bra att våra nämnder håller i pengarna så att vi kan ha en stark välfärd i framtiden, 
men det är viktigt att hitta en bra balans. Några faktorer sticker ut i detta sammanhang. Ett 
exempel är natur- och trafiknämnden där överskottet beror på att anläggningar inte 
färdigställts i förväntad takt. Det är dessutom så att många nämnder, trots överskott på 
resurser, har låg måluppfyllelse. Särskilt utstickande här är miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden, överförmyndarnämnden samt utbildningsnämnden, såväl som 
kommunstyrelsen där man missar samtliga mål kring medarbetarnas situation.  
Vi konstaterar att majoriteten – till slut – gått på det som revisorerna påpekat, att 
covidbonusen bör/ska belasta resultatet för 2022 för att vara korrekt bokfört. Detta var 
något vi förde fram redan i början av processen, då finansierat genom en reservering i 
resultatet från 2021. Att detta nu kan finansieras genom högre skatteprognoser är bra och 
något vi stöttar. Kommunen ska hålla sig till god redovisningssed.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
”Nacka kommun redovisar ett stort ekonomiskt överskott för 2021. Det är positivt och 
glädjande att man lyckats göra ett så stort överskott. Däremot så är det viktigt att fundera 
på om skattepengarna används på ett optimalt sätt när kommunen gör ett stort överskott 
samtidigt som man är långt ifrån att uppnå de mål man satt upp.  
Nacka har under flera års tid inte kompenserat fullt ut för pris- och löneökningar vilket lett 
till att verksamheterna tvingats till besparingar och nedskärningar när samma mängd pengar 
ska räcka till alltmer.  
Nackalistan tycker det är konstigt att man väljer att inte bokföra något som finansiell 
leasing trots att vi fått svaret från experter på området att så bör göras. Dessutom tycker vi 
att det är viktigt att långsiktiga hyresåtagande redovisas som skulder och redovisas 
tillsammans med övriga skulder för att på så sätt få ett helhetsgrepp kring kommunens 
ekonomi.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet ser inte årsbokslutet lika positivt som den moderatledda majoriteten. Vi 
hade högre ambitioner och mål särskilt kring jämlikhetsfrågor och miljö- och 
klimatfrågorna när vi la vår budget för 2021. Men även om man läser bokslutet utifrån den 
moderatledda majoritetens mer blygsamma målsättningar på de områdena så ser vi inte att 
man har lyckats särskilt bra. 
Nu ska sägas att under pandemin var det många planerade aktiviteter som uteblev utom 
majoritetens makt. Det var helt enkelt nödvändigt och något ingen kunnat göra 
annorlunda. Men det innebär en verksamhetsskuld till kommunens invånare, därför ser vi 
inte lika positivt på överskotten som uppstått pga pandemin. Det är också så att det finns 
verksamheter som istället för kommunen har fått ta smällen av inställda aktiviteter då stöd 
för aktiviteterna inte har utgått samtidigt som de verksamheterna ändå stått med vissa 
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kostnader. Många föreningar som har uppdrag åt kommunen har det idag svårt ekonomiskt 
och skulle behöva en del av överskottet för att kunna leverera sina uppdrag framöver.  
När det gäller jämlikhet i kommunen så är skolan ett tydligt exempel på hur man misslyckas 
att minska skillnaderna i livsvillkor för kommunens invånare. Det är också därför som man 
måste ställa sig frågande till bedömningen av att minska likvärdighetsgarantin med 11 Mkr 
för att de pengarna inte skulle behövas. När den budgeten togs hösten 2020 så hade man 
nyligen fått lägga ner Fisksätraskolan pga att skolan haft det ekonomiskt besvärligt för att 
resurserna inte räckt till de behov som eleverna på skolan haft. Det hade under en längre 
tid lett till en nedåtgående spiral. Det var också så att man såg att elevantalet totalt i 
kommunen ökade, så därför borde man också varit lite försiktigare med att dra ner på 
likvärdighetsgarantin. Med facit i handen, som vi inte bara får av att se hur det gått i 
verksamheterna och i bokslutet, utan genom den nyetablerade stiftelsen Viktor Rydbergs 
kritik mot kommunens resursfördelning, så ser vi att de pengarna och en hel del till hade 
behövts för att ge Nackas skolor bättre möjligheter att ge en likvärdig skolundervisning till 
Nackas elever.  
Vänsterpartiet har länge menat att den moderatledda majoriteten är för passiv när det gäller 
miljön och klimatet. Klimatkrisen löses inte av att man avstår från att ta politiska beslut om 
åtgärder. Årsbokslutet ger inte mycket vägledning då det saknas en nämnd som 
sammanfattar och kan adressera klimatkrisen, den korta redovisningen av miljömålen 
missar helt att bedöma hur de få gjorda insatserna påverkar kravet om att minska utsläppen 
av koldioxid med 16% år. Redovisningen av begränsad klimatpåverkan berättar att de totala 
utsläppen av växthusgaser är näst intill oförändrade sedan förra året. Nacka kommuns 
insatser med några laddstolpar och ett fåtal solcellsanläggningar saknar relevans för påverka 
kommunens totala utsläpp av växthusgas.  
Samtidigt finns det 500 miljoner kronor i överskott som inte har investerats i att minska på 
utsläppen av växthusgas. Så det finns kunskap och pengar men inte vilja i Alliansens politik 
för detta år och det är kanske det som naturskyddsföreningen menar med en faktaresistent 
position hos den styrande majoriteten.” 
 
 - - - - - 
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§ 145 KFKS 2021/494 

Revisionsberättelse för 2021 och ansvarsfrihet för 
kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Ledamöter och ersättare i kommunstyrelsen beviljas ansvarsfrihet för 
verksamhetsåret 2021. 

2. Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 
förtroendeuppdrag i kommunstyrelsen under 2021, inte deltar i beslutet på grund 
av jäv. 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 
nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 
nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De har bedömt att räkenskaperna är rättvisande 
och att den interna kontrollen i huvudsak har varit tillräcklig. Revisorerna har tillstyrkt att 
fullmäktige beviljar ledamöterna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 22 april 2022 
Revisionsberättelse 2021 med bilagor 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 
ersättare i kommunstyrelsen ansvarsfrihet. 
 
De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i kommunstyrelsen 
under 2021, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Årsbokslutet ger inte mycket vägledning i att förstå hur Nacka kommun hanterar 
klimatkrisen, då det saknas en nämnd som sammanfattar och kan beskriva vilka insatser 
som gjorts till vilken effekt. Den korta redovisningen av miljömålen missar helt att bedöma 
hur gjorda insatser påverkar kravet om att minska utsläppen av koldioxid med 16% år. 
Redovisningen av begränsad klimatpåverkan berättar att de totala utsläppen av 
växthusgaser är näst intill oförändrade sedan förra året. Nacka kommuns insatser med 
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några laddstolpar och ett fåtal solcellsanläggningar saknar relevans för påverka kommunens 
totala utsläpp av växthusgas. 
Om det varit ett separat beslut att bevilja ansvarsfrihet för miljö och klimatresultatet av år 
2021 hade Vänsterpartiet kraftigt övervägt att inte bevilja ansvarsfrihet för 
kommunstyrelsen. Med det sagt vill vi varsko inför nästa år att det kan komma ett sådant 
yrkande för 2022 om inte både resultatet och rapporteringen av miljö och klimatarbetet 
förbättras väsentligt.” 
 
- - - - - 
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§ 146 KFKS 2021/494 

Revisionsberättelse för 2021 och ansvarsfrihet för arbets- 
och företagsnämnden 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Ledamöter och ersättare i arbets- och företagsnämnden beviljas ansvarsfrihet för 
verksamhetsåret 2021. 

2. Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 
förtroendeuppdrag i arbets- och företagsnämnden under 2021, inte deltar i beslutet 
på grund av jäv. 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 
nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 
nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De har bedömt att räkenskaperna är rättvisande 
och att den interna kontrollen i huvudsak har varit tillräcklig. Revisorerna har tillstyrkt att 
fullmäktige beviljar ledamöterna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 22 april 2022 
Revisionsberättelse 2021 med bilagor 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 
ersättare i arbets- och företagsnämnden ansvarsfrihet. 
 
De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i arbets- och 
företagsnämnden under 2021, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 
 
- - - - - 
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 25 april 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 147 KFKS 2021/494 

Revisionsberättelse för 2021 och ansvarsfrihet för 
fritidsnämnden 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Ledamöter och ersättare i fritidsnämnden beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 
2021. 

2. Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 
förtroendeuppdrag i fritidsnämnden under 2021, inte deltar i beslutet på grund av 
jäv. 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 
nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 
nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De har bedömt att räkenskaperna är rättvisande 
och att den interna kontrollen i huvudsak har varit tillräcklig. Revisorerna har tillstyrkt att 
fullmäktige beviljar ledamöterna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 22 april 2022 
Revisionsberättelse 2021 med bilagor 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 
ersättare i fritidsnämnden ansvarsfrihet. 
 
De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i fritidsnämnden 
under 2021, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 
 
- - - - - 
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 25 april 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 148 KFKS 2021/494 

Revisionsberättelse för 2021 och ansvarsfrihet för 
kulturnämnden 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Ledamöter och ersättare i kulturnämnden beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 
2021. 

2. Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 
förtroendeuppdrag i kulturnämnden under 2021, inte deltar i beslutet på grund av 
jäv. 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 
nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 
nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De har bedömt att räkenskaperna är rättvisande 
och att den interna kontrollen i huvudsak har varit tillräcklig. Revisorerna har tillstyrkt att 
fullmäktige beviljar ledamöterna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 22 april 2022 
Revisionsberättelse 2021 med bilagor 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 
ersättare i kulturnämnden ansvarsfrihet. 
 
De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i kulturnämnden 
under 2021, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 
 
- - - - - 
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 25 april 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 149 KFKS 2021/494 

Revisionsberättelse för 2021 och ansvarsfrihet för miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Ledamöter och ersättare i miljö- och stadsbyggnadsnämnden beviljas ansvarsfrihet 
för verksamhetsåret 2021. 

2. Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 
förtroendeuppdrag i miljö- och stadsbyggnadsnämnden under 2021, inte deltar i 
beslutet på grund av jäv. 
. 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 
nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 
nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De har bedömt att räkenskaperna är rättvisande 
och att den interna kontrollen i huvudsak har varit tillräcklig. Revisorerna har tillstyrkt att 
fullmäktige beviljar ledamöterna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 22 april 2022 
Revisionsberättelse 2021 med bilagor 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 
ersättare i miljö- och stadsbyggnadsnämnden ansvarsfrihet. 
 
De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden under 2021, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 
 
- - - - - 
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 25 april 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 150 KFKS 2021/494 

Revisionsberättelse för 2021 och ansvarsfrihet för natur- 
och trafiknämnden 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Ledamöter och ersättare i natur- och trafiknämnden beviljas ansvarsfrihet för 
verksamhetsåret 2021. 

2. Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 
förtroendeuppdrag i natur- och trafiknämnden under 2021, inte deltar i beslutet på 
grund av jäv. 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 
nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 
nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De har bedömt att räkenskaperna är rättvisande 
och att den interna kontrollen i huvudsak har varit tillräcklig. Revisorerna har tillstyrkt att 
fullmäktige beviljar ledamöterna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 22 april 2022 
Revisionsberättelse 2021 med bilagor 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 
ersättare i natur- och trafiknämnden ansvarsfrihet. 
 
De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i natur- och 
trafiknämnden under 2021, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 
 
- - - - - 
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 25 april 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 151 KFKS 2021/494 

Revisionsberättelse för 2021 och ansvarsfrihet för 
socialnämnden 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Ledamöter och ersättare i socialnämnden beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 
2021. 

2. Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 
förtroendeuppdrag i socialnämnden under 2021, inte deltar i beslutet på grund av 
jäv. 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 
nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 
nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De har bedömt att räkenskaperna är rättvisande 
och att den interna kontrollen i huvudsak har varit tillräcklig. Revisorerna har tillstyrkt att 
fullmäktige beviljar ledamöterna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 22 april 2022 
Revisionsberättelse 2021 med bilagor 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 
ersättare i socialnämnden ansvarsfrihet. 
 
De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i socialnämnden 
under 2021, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 
 
- - - - - 
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 25 april 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

 

§ 152 KFKS 2021/494 

Revisionsberättelse för 2021 och ansvarsfrihet för 
utbildningsnämnden 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Ledamöter och ersättare i utbildningsnämnden beviljas ansvarsfrihet för 
verksamhetsåret 2021. 

2. Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 
förtroendeuppdrag i utbildningsnämnden under 2021, inte deltar i beslutet på grund 
av jäv. 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 
nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 
nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De har bedömt att räkenskaperna är rättvisande 
och att den interna kontrollen i huvudsak har varit tillräcklig. Revisorerna har tillstyrkt att 
fullmäktige beviljar ledamöterna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 22 april 2022 
Revisionsberättelse 2021 med bilagor 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 
ersättare i utbildningsnämnden ansvarsfrihet. 
 
De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i 
utbildningsnämnden under 2021, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 
 
- - - - - 
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 25 april 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 153 KFKS 2021/494 

Revisionsberättelse för 2021 och ansvarsfrihet för val- 
och demokratinämnden 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Ledamöter och ersättare i val- och demokratinämnden beviljas ansvarsfrihet för 
verksamhetsåret 2021. 

2. Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 
förtroendeuppdrag i val- och demokratinämnden under 2021, inte deltar i et på 
grund av jäv. 
. 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 
nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 
nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De har bedömt att räkenskaperna är rättvisande 
och att den interna kontrollen i huvudsak har varit tillräcklig. Revisorerna har tillstyrkt att 
fullmäktige beviljar ledamöterna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 22 april 2022 
Revisionsberättelse 2021 med bilagor 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 
ersättare i val- och demokratinämnden ansvarsfrihet. 
 
De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i val- och 
demokratinämnden under 2021, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 
 
- - - - - 
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 25 april 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 154 KFKS 2021/494 

Revisionsberättelse för 2021 och ansvarsfrihet för 
äldrenämnden 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Ledamöter och ersättare i äldrenämnden beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 
2021. 

2. Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 
förtroendeuppdrag i äldrenämnden under 2021, inte deltar i beslutet på grund av 
jäv. 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 
nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 
nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De har bedömt att räkenskaperna är rättvisande 
och att den interna kontrollen i huvudsak har varit tillräcklig. Revisorerna har tillstyrkt att 
fullmäktige beviljar ledamöterna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 22 april 2022 
Revisionsberättelse 2021 med bilagor 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 
ersättare i äldrenämnden ansvarsfrihet. 
 
De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i äldrenämnden 
under 2021, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 
 
- - - - - 
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 25 april 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 155 KFKS 2021/494 

Revisionsberättelse för 2021 och ansvarsfrihet för 
överförmyndarnämnden 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Ledamöter och ersättare i överförmyndarnämnden beviljas ansvarsfrihet för 
verksamhetsåret 2021. 

2. Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 
förtroendeuppdrag i överförmyndarnämnden under 2021, inte deltar i beslutet på 
grund av jäv. 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 
nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 
nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De har bedömt att räkenskaperna är rättvisande 
och att den interna kontrollen i huvudsak har varit tillräcklig. Revisorerna har tillstyrkt att 
fullmäktige beviljar ledamöterna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 22 april 2022 
Revisionsberättelse 2021 med bilagor 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 
ersättare i överförmyndarnämnden ansvarsfrihet. 
 
De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i 
överförmyndarnämnden under 2021, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 
 
- - - - - 
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 25 april 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 156 KFKS 2021/494 

Revisionsberättelse för 2021 och ansvarsfrihet för 
Södertörns brandförsvarsförbund 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Kommunfullmäktige beviljar direktionen för Södertörns brandförsvarsförbund 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021. 
 

2. Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 
förtroendeuppdrag i direktionen under 2021, inte deltar i beslutet på grund av jäv. 

Ärendet 
Enligt kommunallagen och lagen om finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser ska 
kommunfullmäktige besluta om direktionen för Södertörns brandförsvarsförbund 
respektive styrelsen för Samordningsförbundet Värna ska beviljas ansvarsfrihet. 
Revisorerna som granskat respektive förbund har funnit att verksamheten har bedrivits på 
ett i huvudsak ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 
Sammantaget har revisorerna tillstyrkt att ansvarsfrihet beviljas. 

Handlingar i ärendet 
Skrivelse från stadsledningskontoret den 22 april 2022 
Revisionsberättelse och bilagor för Södertörns brandförsvarsförbund 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bevilja direktionen för Södertörns brandförsvarsförbund 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021. 
 
De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i direktionen under 
2021, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 157 KFKS 2021/494 

Revisionsberättelse för 2021 och ansvarsfrihet för 
Samordningsförbundet VärNa 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Kommunfullmäktige beviljar styrelsen för Samordningsförbundet VärNa 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021. 
 

2. Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller någon närstående till 
dem hade förtroendeuppdrag i styrelsen för förbundet under 2021, inte deltar i 
beslut på grund av jäv. 

Ärendet 
Enligt kommunallagen och lagen om finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser ska 
kommunfullmäktige besluta om direktionen för Södertörns brandförsvarsförbund 
respektive styrelsen för Samordningsförbundet Värna ska beviljas ansvarsfrihet. 
Revisorerna som granskat respektive förbund har funnit att verksamheten har bedrivits på 
ett i huvudsak ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 
Sammantaget har revisorerna tillstyrkt att ansvarsfrihet beviljas. 

Handlingar i ärendet 
Skrivelse från stadsledningskontoret den 22 april 2022 
Revisionsberättelse och bilagor för Samordningsförbundet VärNa 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bevilja styrelsen för Samordningsförbundet VärNa 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021. 
 
De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i styrelsen under 
2021, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 158 KFKS 2020/1161 

Revidering av bolagsordning för Boo 1:207 AB 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner förslaget till reviderad bolagsordning för Boo 1:207 AB, 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 16 februari 2022.  

Ärendet 
Boo 1:207 AB är ett dotterbolag till Nacka stadshus AB, som ägs av Nacka kommun. I 
samband med att bolaget förvärvades 2021 beslutade kommunfullmäktige den 1 februari 
2021 (§ 34) om en bolagsordning. Bolagsordningen är ett aktiebolags regelverk, som 
tillsammans med lagstiftning och ägardirektivet anger ramarna för verksamheten. 
Bolagsordningen beskriver bland annat bolagets ändamål, syfte, säte och namn. 
Bolagsordningen registreras hos Bolagsverket. 
 
Av den beslutade bolagsordningen framgår det i § 5 Aktiekapital och antal aktier att 
aktiekapitalet ska utgöra lägst 25 000 kronor och högst 400 000 kronor samt att antalet 
aktier ska uppgå minst 250 och högst 4 000. 
 
Bolagets aktiekapital uppgår till 25 000. Enligt aktiebolagslagen 3 kap §1 punkt 4 så får 
maximikapitalet, som anges i bolagsordningen, vara maximalt fyra gånger så stort som 
minimikapitalet. Av denna anledning föreslås att § 5 Aktiekapital och antal aktier i 
bolagsordningen ändras så att aktiekapitalet ska utgöra lägst 25 000 kronor och högst 100 
000 kronor samt att antalet aktier ska uppgå minst 250 och högst 1 000. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 april 2022 § 97 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt ekonomi- och finansstaben, daterad den 
16 februari 2022 
Bilaga Bolagsordning med föreslagna justeringar 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 159 KFKS 2021/1322, 2022/25 

Revidering av Käppalaförbundets förbundsordning, samt 
att utge ägarlån till Käppalaförbundet 
Hemställan från Käppalaförbundet om att ändra §14 Lån i Käppalaförbundets förbundsordning samt 
förslag på ny finansieringsmodell med utgivande av ägarlån till Käppalaförbundet för att finansiera 
förbundets investeringar 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner att Käppalaförbundets förbundsordnings § 14 Lån 

ändras till ett lånetak uppgående till 3 550 miljoner kronor från och med 2022-05-
15. 

2.  Kommunfullmäktige godkänner förslaget till ny finansieringsmodell innebärandes 
att ägarlån ska finansiera de tillkommande investeringarna och ersätter den 
nuvarande lånevolymen i takt med att nuvarande externa upplåning successivt 
förfaller. 

3. Kommunfullmäktige beslutar att beslutspunkt 1-2 är villkorade av att samtliga 
medlemskommuner fattar likalydande beslut. 

Ärendet 
Nacka kommun är tillsammans med tio andra kommuner i Stockholmsregionen 
medlemmar i kommunförbundet Käppalaförbundet. Käppalaförbundet renar 
avloppsvatten från mer än en halv miljon människor i Stockholmsregionen. 
 
Käppalaförbundet hemställer till medlemskommunerna om att utöka den befintliga 
låneramen för förbundet från 2 700 miljoner kronor till 3 550 miljoner kronor, det vill säga 
med 850 miljoner kronor. Syftet är att Käppalaförbundet ska kunna genomföra de 
investeringar som krävs för att kunna leva upp till det nya verksamhetstillstånd som 
förbundet har erhållit av Mark- och miljööverdomstolen. Låneramshöjningen sker i två 
steg, varav den första höjningen på 900 miljoner kronor skedde 2020 och den andra 
höjningen på 850 miljoner föreslås ske under 2022. Den totala investeringen bedöms uppgå 
till 1 750 miljoner, vilkens finansiering möts av de två låneramshöjningarna. En höjning av 
låneramen kräver förändringar av förbundsordningen och godkännande från samtliga 
medlemskommuner. 
 
Käppalaförbundet har även tillskrivit medlemskommunerna med ett förslag om att ägarlån 
- det vill säga lån från ägarkommunerna, utifrån ägarandel - ska finansiera förbundets 
tillkommande investeringar och även ersätta förbundets nuvarande lånevolym i takt med att 
nuvarande extern upplåning successivt förfaller. Förslaget bedöms vara det mest 
ekonomiskt fördelaktiga för Käppalaförbundet och dess medlemskommuner. Målet är att 
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det första ägarlånet kan betalas ut till den första juli 2022 och att förbundets investeringar i 
sin helhet finansieras med ägarlån vid utgången av 2026. 
 
Käppalaförbundet behöver, trots den ökade ekonomiska belastningen som höjningen 
innebär för kommunen, genomföra investeringarna inom utsatt tid för att klara miljökraven 
och säkerställa en fortsatt drift av verket. Däremot anser stadsledningskontoret fortsatt att 
Käppalaförbundet behöver arbeta med att försöka minska de övriga investeringarna i 
förbundet för att minska den ekonomiska belastningen på medlemskommunerna. 
 
Stadsledningskontoret är positiv till förslaget om ägarlån, som kommer att sänka 
förbundets finansiella kostnader med upp emot 10 miljoner kronor per år 2030, samtidigt 
som förbundet får en trygg och långsiktig finansiering. För Nacka kommuns del innebär 
förslaget med ägarlån att kommunen, baserat på sin ägarandel om 5,9 procent, ska börja 
utge ägarlån till Käppalaförbundet med start från och med den 1 juli 2022, det första på 
32,7 miljoner kronor. Därefter ska kommunen årligen utge nya ägarlån. Kommunens 
samlade ägarlån till Käppalaförbundet prognosticeras 2031 uppgå till totalt 206,0 miljoner 
kronor. Parallellt med att ägarlånen ökar minskar kommunens ansvarsförbindelser för 
förbundets nuvarande upplåning. 
 
Mot denna bakgrund föreslår stadsledningskontoret att Nacka kommun ska godkänna dels 
en ändring av Käppalaförbundets förbundsordning som medger en höjning av låneramen, 
dels förslaget till ny finansieringsmodell med utgivande av ägarlån. Besluten gäller under 
förutsättning att övriga medlemskommuner fattar likalydande beslut i båda dessa frågor. 
 
Lånevillkoren ska vid behov ses över. Förändring av lånevillkor sker gemensamt mellan 
medlemskommunerna och Käppalaförbundet. Stadsledningskontoret föreslår att 
kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att besluta om justering av 
lånevillkoren på ägarlån till Käppalaförbundet och att kommunstyrelsen i sin tur delegerar 
vidare till ekonomi-och finansdirektör att besluta i denna fråga. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 april 2022 § 99 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt ekonomi- och finansstaben, daterad den 
16 februari 2022 
Bilaga 1 Hemställan om att ändra § 14 Lån i Käppalaförbundets förbundsordning 
Bilaga 2 Medlemskommunernas andelar av skulder och tillgångar - till hemställan om 

utökad låneram (bilaga till hemställan) 
Bilaga 3 Nuvarande förbundsordning 
Bilaga 4 PM -Utökad verksamhet i Käppalaförbundet. Sammanfattning av 

verksamhetstillståndsprojektet 
Bilaga 5 Förslag till beslut om ägarlån för finansiering av Käppalaförbundets 

investeringar 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 160 KFKS 2022/138 

Revidering av Reglemente för medelsförvaltning och 
Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av Reglemente för medelsförvaltning 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 17 februari 2022. 

Ärendet 
All upplåning för kommunkoncernen sker av kommunen för att optimera kommunkon-
cernens likviditet (koncernkonto), skuldhantering och placeringar. På detta sätt sker en 
riskspridning vilket bidrar till en effektiv hantering. 
 
Den finansiella verksamheten styrs utifrån Reglemente för medelsförvaltning och Kommunstyrelsens 
bestämmelser för medelsförvaltning, vilka föreslås uppdateras. De föreslagna förändringarna avser 
att i huvudsak möjliggöra utlåning (ägarlån) till Käppalaförbundet, vilket förutsätter att 
kommunfullmäktige beslutar om att godkänna ny finansieringsmodell med ägarlån till 
Käppalaförbundet enligt ärende Revidering av Käppalaförbundets förbundsordning samt utge ägarlån 
till Käppalaförbundet daterad den 16 februari 2022 (KFKS2021/1322, KFKS 2022/25). 
 
Följande är de huvudsakliga förändringarna av de finansiella styrdokumenten: 
Utlåning till Käppalaförbundet kan ske av överskottslikviditet på koncernkontot (placering) 
alternativt genom upplåning (skuldportfölj). Utlåning får maximalt uppgå till ett belopp 
som motsvarar kommunens ägarandel av det i Käppalaförbundets förbundsordningen 
beslutade lånetaket. 
 
Käppalaförbundet har lagts till i tabellen Räntebärande placeringar, för att möjliggöra 
placeringar vid eventuell överskottslikviditet i kommunkoncernen. Skuldhanteringen 
föreslås omfatta upplåning för utlåning till Käppalaförbundet. Skuldportföljen är sedan 
tidigare uppdelad i tre olika beloppsnivåer, som omfattar olika riskbegränsningarna. Dessa 
tre beloppsnivåer förslås ändras till 0-1000 miljoner kronor, 1000-2000 miljoner kronor 
samt >2000 miljoner kronor. Riskbegränsningarna förändras inte. 
 
Kommunstyrelsen får besluta om lånevillkor på ägarlån för Käppalaförbundet och att det i 
sin tur delegeras till ekonomi- och finansdirektören. 
 
Räntesättningen till bolagen ska inte påverkas av eventuell särskild upplåning som görs för 
utlåning till Käppalaförbundet. Denna upplåning ska inte ingå i beräkningen av bolagens 
räntesats. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 april 2022 § 100 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt ekonomi- och finansstaben, daterad den 
17 februari 2022 
Bilaga 1 Reglemente för medelsförvaltning, med spårning av föreslagna justeringar 
Bilaga 2 Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning, med spårning av 
föreslagna justeringar 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 161 KFKS 2016/1131 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Ryssbergen, fastighet Sicklaön 13:3, Västra Sicklaön 
Utbyggnadspromemoria samt beslut om budget för genomförandet 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Ryssbergen 99925600 med 
9,2 miljoner kronor netto. Detta fördelat på 17,7 miljoner kronor i investeringsinkomster 
och 8,5 miljoner kronor i investeringsutgifter. 

Ärendet 
Stadsbyggnadsprojektet Ryssbergen är en del av Centrala Nacka som ska utvecklas till en 
stadsdel där det urbana och naturen möts. Nya bostäder och verksamhetslokaler möjliggörs 
samtidigt som större delen av Ryssbergen avses bli ett nytt naturreservat. Detaljplanen för 
del av Ryssbergen antogs av kommunfullmäktige 21 februari 2022 samtidigt som beslut 
togs om att inrätta naturreservatet Ryssbergen. Detaljplanen har överklagats. 
 
Utbyggnadspromemorian beskriver utbyggnad av allmänna anläggningar, vilka består av en 
huvudgata och en lokalgata, samt utbyggnad på kvartersmark. Exploatören Nacka Mark 
Exploatering KB ansvarar för och bekostar utbyggnaden på både allmän plats och 
kvartersmark. Utbyggnaden av allmänna anläggningar och utbyggnad på kvartersmark 
beräknas starta kvartal 1 år 2025 efter att förberedande markarbeten skett.  
 
Budget för genomförandeskedet föreslås tilldelas för stadsbyggnadsprojektet Ryssbergen 
med totalt 9,2 miljoner kronor netto. Detta fördelat på 17,7 miljoner kronor i 
investeringsinkomster och 8,5 miljoner kronor i investeringsutgifter. Budgeten avser 
kostnader för projektledning, kravställning vid projektering och utbyggnad samt 
uppföljning av exploateringsavtal fram till projektavslut. Budgeten avser även ökade 
inkomster från exploateringsersättningen samt ökade intäkter för kommunens nedlagda 
arbete i detaljplanen och i kommande projektering och produktion. Kommunens 
kommande arbete ska enligt det nytecknade exploateringsavtalet vidarefaktureras till 
exploatören. 
 
Exploatören erlägger en exploateringsersättning om cirka 21 miljoner kronor samt en 
medfinansiering för tunnelbanan om cirka 43 miljoner kronor. Stadsbyggnadsprojektet i sin 
helhet, inklusive i projektet ej budgeterad post för medfinansiering av tunnelbana, bedöms 
generera ett positivt netto till kommunen om cirka 61,2 miljoner kronor. Kommunalt 
övertagande av allmänna anläggningar medför ökade driftkostnader om 0,55 miljoner 
kronor per år samt ökade kapitaltjänstkostnader på cirka 2,8 miljoner kronor (år 1). 



 
50 (71) 

 25 april 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 april 2022 § 91 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten, daterad den 22 mars 2022 
Bilaga 1  Utbyggnads-PM  
Bilaga 2 Ärendeöversikt 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Anders Tiger (KD) och Johan Krogh 
(C), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), Lisskulla Zayane 
(MP) och Esa Örmä (SD), att kommunstyrelsens förslag skulle avslås.  
 
Carl-Magnus Grenninger (S) meddelade att han inte deltar i beslutet. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att avslå kommunstyrelsens förslag.”  
 
Vid voteringen avgavs 41 ja-röster och 17 nej-röster. 1 ledamot avstod från att rösta och 2 
ledamöter var frånvarande. Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed 
hade bifallit kommunstyrelsens förslag. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 1 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet för Nackalistan och angav följande. 
”Nackalistan har sedan före kommunalvalet 2018 motsatt oss byggnation och exploatering 
av Ryssbergsområdet. Vi vill att hela grönområdet i Ryssbergen bevaras och blir 
naturreservat. Partiets tydliga ställningstagande emot exploateringsplanerna kvarstår, varför 
vi yrkar avslag till genomförandebeslutet och reserverar oss emot detta.” 
 
Esa Örmä reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraterna. 
 
Lisskulla Zayane reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiet och angav följande. 
”Miljöpartiet vill inte se någon ny bebyggelse i Ryssbergen över huvud taget och vi är starkt 
kritiska till den detaljplan för området som beslutats av den styrande majoriteten.” 
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Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och angav följande. 
”I och med att vi inte vill exploatera Ryssbergen så ska genomförandebeslutet avslås. 
Ryssbergen är ett omistligt naturområde nära inpå bebyggelsen i västra Nacka. Området har 
stort rekreationsvärde främst för de kringboende men särskilt ett stort värde för 
naturvården. Vänsterpartiet har varit emot att exploatera Ryssbergen ända sedan frågan 
kom upp för beslut första gången. Vi menar att det är oanständigt mot kommande 
generationer att ens komma på tanken att sabotera detta urskogsområde. 
Detaljplanen är överklagad och med tanke på de tunga remissinstanserna som hade 
invändningar i plananarbetet som länsstyrelsen och Skogsstyrelsen är utgången oklar för 
om det överhuvudtaget går att bebygga marken. 
Här är ett vägval mellan ekonomi och natur/klimat. Det är ingen skön naturban förening 
utan en grov intressekonflikt som upprör hela miljörörelsen som till exempel Rädda 
ryssbergen och Naturskyddsföreningen med flera. Vi kan idag ignorera riskerna med ett 
förstört klimat och skjuta över bekymren på kommande generationer och det har vi nog 
redan gjort för mycket av. Det är redan över en grad högre temperatur och mer i Sverige, 
de långsiktiga förändringarna av detta pågår redan. Det behöver bli ett stopp nu på helt 
onödiga klimatutsläpp. 
Här kan Nacka kommun förbättra sitt klimatavtryck betydligt genom att låta hela området 
med urskogskaraktär vara orört. Att låta gamalskog växa och skydda våtmarker och 
sumpskog är bland det bästa man kan göra för att minska klimatpåverkan.  
Att bifalla genomförandeplanen betyder att öka klimatavtrycket genom att gammelskog 
kalhuggs till förmån för klimatvidrig verksamhet som bil och drivmedelsförsäljning. Till 
detta kommer väg genom skogsområdet och ett omfattande sprängningsarbete för att det 
ska kunna bebyggas, allt till en enorm kostnad i ökat klimatavtryck. Den förstörde naturen 
kan aldrig återskapas.  
Vi tar vårt ansvar för klimat och natur genom att avslå genomförandebeslutet så att naturen 
får fortsätta vara orörd.” 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.  
”Det är glädjande att vi nu närmar oss slutet på den långa processen kring Ryssbergen. 
Ryssbergen och byggnadsplanerna kring området har av förklarliga skäl varit en fråga som 
väcker starka känslor. Vi i Socialdemokraterna anser att kompromissen mellan bevarande 
och ny bebyggelse är acceptabel. Att delar av Ryssbergen bebyggs är en del i att Nacka 
bygger stad. 
Naturreservatet måste dock bli det planerade sammanhängande område som var tänkt när 
planerna startade. Även delen ner mot vattnet. När arbetet fortsätter med att skapa 
naturreservatet är det viktigt att de markområden och fastigheter som var planerade att ingå 
verkligen kommer med. Det är därför väldigt bekymmersamt att en nytillkommen 
markägare motsätter sig reservatet. Vi ser återigen en konsekvens av majoritetens 
utförsäljningsiver, vilket denna gång riskerar att bromsa det planerade naturreservatet.” 
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Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna.  
”Sverigedemokraterna måste givetvis stå kvar vid numera förhoppningsvis välkända 
ståndpunkter: det är ett för högt pris att offra så mycket av västra Nackas gröna lunga 
Ryssbergen för fastighetsutveckling som med fördel kan bedrivas på andra, natur- och 
miljömässigt mindre värdefulla orter i kommunen.  
Detta projekt gäller pengar men ibland måste andra värden gå före – och om kommunen 
säger nej till bostäder är marken inte värt miljarder. Det är bara kommunen som har 
befogenhet att bestämma om detaljplaneläggning ska ske och att anta en detaljplan. Detta 
brukar hänvisas till som det kommunala planmonopolet. 
Vi hoppas in i det längsta att Ryssbergen bevaras.  
Tyvärr ser det ut som en del av Ryssbergen offras nu av alliansen och S.” 
 
- - - - - 
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§ 162 KFKS 2015/689-251 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt Älta 
centrumkvarter, fastigheterna Älta 10:1 och 69:1 med 
flera, Södra Nacka 
Utbyggnadspromemoria samt beslut om genomförandet 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beviljar ytterligare budget för stadsbyggnadsprojekt Älta 

centrumkvarter, 99963000 med -115 miljoner kronor netto. Detta fördelat på 88 
miljoner kronor i investeringsinkomster och 203 miljoner kronor i 
investeringsutgifter. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att tilldela 
medel etappvis utifrån beviljad budget om -115 miljoner kronor netto. 
 

2. Kommunfullmäktige noterar att inklusive övriga kalkylposter (intäkter från 
markförsäljning, cirka 268 miljoner kronor) som genereras av stadsbyggnadsprojekt 
Älta centrumkvarter, 99963000, men ej budgeteras i stadsbyggnadsprojekt, blir 
resultatet ett positivt netto om cirka 80 miljoner kronor för detta projekt. Detta 
fördelat i 389 miljoner kronor i intäkter, samt i -309 miljoner kronor i kostnader. 

Ärendet 
Detta genomförandebeslut omfattar utbyggnadspromemoria och begäran om budget för 
utbyggnad av allmänna anläggningar i projekt Älta centrumkvarter, 99963000. Detaljplanen 
för Älta centrumkvarter vann laga kraft i oktober 2021 och omfattar cirka 950 lägenheter, 
ett nytt Älta centrum, förskola, äldreboende samt lokaler för kultur, fritidsgård och 
bibliotek. Nuvarande exploatörer i stadsbyggnadsprojektet är Wallenstam AB vars 
exploateringsavtal antogs i kommunfullmäktige den 12 oktober 2020 och Hemsö AB vars 
markanvisningsavtal godkändes i kommunstyrelsen den 7 juni 2021. Kommunen planerar 
genomföra ytterligare en markanvisning avseende bostadsmark. 
 
Utbyggnaden av de allmänna anläggningarna avser ett nytt torg och befintlig park kommer 
att rustas upp. Nya kommunala gator kommer att anläggas för att försörja den nya 
bebyggelsen och befintlig infart till Älta centrum flyttas. Den del av Oxelvägen som ligger 
inom stadsbyggnadsprojektet kommer att rustas upp och kompletteras med ny gång och 
cykelbana. Vid befintlig gång- och cykeltunnel kommer Oxelvägen att sänkas för att skapa 
en trafiksäker korsning och möjliggöra för byggnationer i stadsbyggnadsprojektet och i 
kommande stadsbyggnadsprojekt benämnt Fläderparken i planprogrammet för Älta 
centrum. Befintliga el-, fiber-, fjärrvärme-, vatten, - spillvatten- och dagvattenledningar 
kommer att behöva läggas om för att möjliggöra den nya bebyggelsen. Utbyggnaden av 
allmänna anläggningar planeras att påbörjas under kvartal 3 2022 och pågå till och med 
kvartal 2 2030. Kvartersmarken byggs ut mellan 2021 – 2030. 
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Utbyggnaden av allmänna anläggningar bedöms uppgå till en kostnad om 207 miljoner 
kronor. Av dessa kostnader kommer ledningsägare att vidarefaktureras uppskattningsvis 32 
miljoner kronor. Kommunen har i exploateringsavtal med Wallenstam AB avtalat om en 
exploateringsersättning om 1 750 kronor per kvadratmeter BTA vilket genererar en intäkt 
om 69 miljoner kronor. 
 
Stadsbyggnadsprojektets gällande budget avser tiden fram till att genomförandebeslutet är 
beslutat och fördelas på -106,5 miljoner kronor i kostnader och 33,5 miljoner kronor i 
intäkter. Ny budget söks för genomförandet om -203 miljoner kronor i kostnader och 88 
miljoner kronor i intäkter. 
 
Kommunalt övertagande av allmänna anläggningar medför ökade driftkostnader om cirka 
1,2 miljoner kronor per år samt ökade kapitalkostnader på cirka 5,8 miljoner kronor per år. 
 
Stadsbyggnadsprojektets totala projektkalkyl genererar ett netto om cirka 80 miljoner 
kronor inklusive markintäkter. Detta är fördelat på -309 miljoner kronor i kostnader och 
389 miljoner kronor i intäkter. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 april 2022 § 92 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten daterad den 24 februari 2022 
Bilaga 1 Utbyggnadspromemoria 
Bilaga 2 Ärendeöversikt 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Lisskulla Zayane 
(MP), Anders Tiger (KD) och Martin Sääf (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Henrik Unosson (S) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), att 
kommunstyrelsens förslag skulle avslås. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade att ärendet skulle återremitteras för att komplettera 
utbyggnads-PM med adekvata miljö- och klimatmål som motsvarar behoven av minskade 
koldioxidutsläpp orsakade av utbyggnaden av Älta centrumkvarter. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först förslaget att återremittera ärendet mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat att avslå förslaget. 
 
Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
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Reservationer 
Henrik Unosson reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna och angav 
följande. 
”Vi socialdemokrater vill se att Älta Centrum utvecklas. Däremot har vi konsekvent velat se 
en lösning där torget blir en mötesplats istället för genomfartsgata, att förskolan ska ha mer 
plats för barnens utomhuslek och att byggnaderna anpassas så att solen når ner till 
innergårdarna även hos hyreslägenheterna. De här faktorerna gör att vi fortsatt motsätter 
oss genomförandet av planen. Vi tycker att majoriteten har ett stort ansvar som vägrat se 
över möjligheterna att förbättra centrumplanen och istället bara fortsatt i gamla hjulspår när 
det gäller trafik på torget, minimalt med sol på innergårdarna och krympta lekytor för 
barnen på förskolan.” 
 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet för Nackalistan och angav följande.  
”Nackalistan ställer sig positiv till ett nybyggt och modernt Älta centrum. Centrumet måste 
vara väl planerat och kunna fungera minst 50 år i framtiden. Vi har fört fram krav på större 
biblioteks- och kulturhusyta, eftersom befolkningen i Älta har ökat kraftigt och förväntas 
öka ytterligare. Bland annat saknas läsrum i biblioteksplanerna. Tyvärr har Nackalistan inte 
fått igenom dessa krav. Vi anser att en större yta för de gemensamma kulturytorna hade 
gjort en väsentlig och positiv skillnad. Planlösningen med biltrafik på torget är inte heller 
optimal. Detta förvärras av att den nya norra infarten ifrån Ältavägen ännu inte har 
godkänts av Trafikverket. Utan denna infart blir det i stället biltrafik utanför Kulturhusets 
och Fritidsgårdens gemensamma uteyta, vilket begränsar användningsmöjligheterna för 
denna.” 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna.  
”För tio år sedan såg vi kristdemokrater till att stoppa bygget av den stora köplada som 
planerades vid motorvägen söder om Älta. Varför? Är vi emot utveckling och 
marknadskrafternas val av plats för sina affärer?  
Nej, vi är positiva till marknaden som en av aktörerna i samhället. Men marknaden måste 
styras och ramar för dess kraftfulla verksamhet måste sättas, annars riskerar samhället att 
bli hårt och ojämlikt.  
Det vi såg då, för tio år sedan, var att en köplada vid motorvägen antagligen skulle ta död 
på butikerna i centrum, Ältaborna skulle behöva åka långt för att handla, och i praktiken 
behöva bil för att få vardagen att fungera.  
Miljön var därför ett skäl till att vi ville stoppa köpladan vid motorvägen. Ett annat skäl var 
att ett fungerande centrum blir en mötesplats, som skapar sammanhållning och blir en plats 
för gemenskap och kultur. Det blir inte en köplada vid motorvägen.  
Precis nu, efter tio år, fattar kommunstyrelsen beslut om att börja bygga nya Älta centrum, 
med en ordentlig matbutik som också drar till sig andra viktiga servicetjänster. På det sättet 
skapar vi nu ett centrum med plats att mötas, med kultur, bibliotek och fritidsgård. Precis 
det vi såg framför oss, och som hade hotats om köpladan vid motorvägen hade byggts.  
Älta får nu ett fungerande centrum, och blir lite som en småstad i Nacka.” 
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Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna.  
”Sverigedemokraterna har förståelse för att något byggande måste ske i Nacka, och att det 
byggandet någonstans måste finna plats. I Ältas fall står det klart att centrum är mycket 
slitet och att både ett nytt centrum och nya bostäder måste till. Därför stöder 
Sverigedemokraterna den aktuella exploateringen i grund och botten, men vill kvarstå vid 
allvarliga invändningar: 
• alltför mycket av Ältas gröna och skogstäta karaktär försvinner 
• de tilltänkta kulturlokalerna i centrum kommer inte att svara inte besökares eller 

kulturutövares förhoppningar 
• arbetet med utbyggnad och exploatering stör och stressar Ältaborna mer än vad som 

skulle behövas” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.  
”Det är fantastiskt att Älta utvecklas med nya bostäder, lokaler och mötesplatser. Det finns 
dock saker som kunde ha blivit bättre men som den styrande Alliansen sagt nej till. Att 
planera ett centrum med småstadskänsla för människan på 2020-talet betyder att fokusera 
på hur människor i alla åldrar rör sig, inte på biltrafik. Nu blir det en mycket otidsenlig 
planering där fordonstrafik på torget förstör för olika aktiviteter, förfular och även innebär 
en fara för främst barn. Att det inte planeras för barnen syns också på andra sätt i detta 
stadsbyggnadsprojekt. Trots sitt ”perifera” läge i Nacka blir förskolan stor och gården liten 
samtidigt som utevistelse och lek hänvisas till någon annanstans. Det som lockar i staden är 
mötesplatser för människor, konsumtion av upplevelser och skapande. Projektet i sig 
medger generöst tilltagna ytor för kultur- och bibliotekslokaler men, för att tillskapa dessa 
krävs även politisk vilja. Miljöpartiet står helt bakom medborgarnas önskan om 
ändamålsenliga och välkomnande kultur- och bibliotekslokaler. Enligt kommunens 
avfallsplan så ska stationär sopsug prövas och möjliggöras i alla större 
stadsbyggnadsprojekt. Genom stationär sopsug kan insamlingen av avfall effektiviseras och 
behovet av tunga transporter och buller i bostadsområden minska. Stationär sopsug 
bedöms vara ekonomiskt motiverat när antalet lägenheter är minst cirka 500. Bostäderna 
behöver inte finnas inom samma kvarter eller detaljplan utan systemet kan med fördel 
samordnas mellan flera byggherrar och projekt. Antalet lägenheter i Älta centrumkvarter 
blir cirka 950 men ändå har man missat detta här. 
En av de positiva sakerna stadsbyggnadsprojektet är att en byggherre frivilligt har åtagit sig 
att uppfylla krav som ställs i Grönytefaktor Nacka stad. Miljöpartiet har framgångsrikt 
drivit på för att grönytefaktorn ska finnas med som en egen rubrik i alla exploateringsavtal, 
på samma sätt som konsten att skapa stad. Det är hög tid att de fantastiska styrmedel och 
dokument kring miljö och klimat också gör reella avtryck i verkligheten och inte förblir 
pappersprodukter i en skrivbordslåda. Grönytefaktorn var här inget bindande krav men 
genom att lyfta upp och synliggöra den i diskussionen kring exploateringsavtalen har den 
kommit att lyftas in. Att visa på sådant kommunen tycker är viktigt är att visa vår ambition 
men det blir också en knuff i rätt riktning.” 
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Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är ett stort beslut som gäller mycket. Därav Vänsterpartiets återremiss yrkande för att 
komplettera utbyggnads PM med adekvata miljö och klimatmål som motsvarar behoven av 
minskade koldioxidutsläpp orsakade av utbyggnaden av Älta centrumkvarter. 
Det är 115 miljoner kronor som beslutas om för att nya Älta centrumkvarter och 
tillhörande bostäder ska kunna byggas. Vänsterpartiet är positiva till att detaljplanen ska 
kunna genomföras och att det bygg på ianspråktagen mark. Vi har naturligtvis samma 
invändningar fortfarande som när detaljplanen beslutades om i kommunfullmäktige. Det 
gällde att bygga en korsning för bilar mitt på torget, för små lokaler för kultur och 
förskolans storlek och de för små friytorna. Idag beslutas om genomförandet och där har vi 
andra förslag till hur det kan bli bättre beslut för alla Nackabor idag och i framtiden. 
Vad vi saknar i utbyggnads PM är tydligare mål för hur genomförandebeslutet ska kunna 
generera minimala utsläpp av koldioxid-ekvivalenter. Det kan gälla krav på betong och 
asfalt med mindre utsläpp och att arbetsmaskinerna ska drivas av el när det är möjligt. När 
vi vet att förbränningssamhället behöver ändras i grunden för att klimat och miljö ska 
fungera för kommande generationer liksom för våran är det minsta som kan begäras att det 
finns mål för hur klimatpåverkan ska minimeras. Framförallt när gäller så här stora 
infrastruktursatsningar. 
Vi vet att det var mindre klimatkrav i tidigare riktlinjer för hållbart byggande från 2012 men 
vi menar att nu är det 2022 och riktlinjerna har striktas upp av nödvändiga skäl. Det borde 
då gälla även detta projekt. Alla vet att det är fortsatt alarmerande höga utsläpp av 
klimatstörande gaser till atmosfären och att byggsektorn har en stor påverkan. Så Nacka 
kommuns har frågan i sin egen hand och kan i det här ärendet välja en klimatsmartare väg 
eller tvärt om.” 
 
- - - - - 
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§ 163 KFKS 2018/28, 2016/702 

Tilläggsavtal till exploateringsavtal gällande 
snedbanehiss i Nacka strand 

Beslut 
1. Nacka kommun ingår tilläggsavtal till exploateringsavtal för Norra Nacka strand, 

Detaljplan 3, med Nacka Exploatering DP 3 AB om snedbanehiss i Nacka strand i 
enlighet med bilaga 1 till exploateringsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 9 
februari 2022. 
 

2. Nacka kommun ingår tilläggsavtal till exploateringsavtal för Norra branten delplan 
1 med Nacka 13:79 AB om snedbanehiss i Nacka strand i enlighet med bilaga 2 till 
exploateringsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 9 februari 2022. 

 
3. Bolagsgarantin utställd av Peasgood Nonsuch AB till förmån för Nacka kommun 

ersätts med en utökad och en i tid förlängd bolagsgaranti utställd av Peasgood 
Nonsuch AB. 

Ärendet 
Kommunen och exploatören Nacka 13:79 AB har ingått ett exploateringsavtal och ett 
tilläggsavtal för del av Nacka strand, Norra branten delplan 1. Enligt exploateringsavtalet § 
8.1 Projektering, utförande och ansvar ska exploatören ersätta befintlig bergbana med en 
snedbanehiss och enligt § 4 Färdigställande av snedbanehiss i tilläggsavtalet ska utförandet 
och besiktningen av densamma vara färdigställt senast 31 december 2022. 
 
Den befintliga bergbanan sitter konstruktionsmässigt ihop med befintlig byggnad intill. 
Denna byggnad omfattas av detaljplanen för Norra Nacka strand, detaljplan 3, och 
kommunen är till följd av detta överens med både Nacka 13:79 AB och exploatören för 
detaljplan 3, Nacka Exploatering DP 3 AB, om att det är lämpligast att utbyggnad och 
färdigställande av ny snedbanehiss istället bör regleras inom exploateringsavtalet för Norra 
Nacka strand, detaljplan 3. 
 
Den aktuella byggnaden intill nuvarande bergbana inrymmer gymnasium till och med 2029 
och därefter avses en ny byggnad att uppföras. Eftersom snedbanehissen lämpligast utförs i 
samband med att ny byggnad uppförs intill föreslås att tiden för färdigställandet förlängs 
från december 2022 till december 2032. 
 
Förslag på tilläggsavtal till både exploateringsavtalet för delplan 1 och exploateringsavtalet 
för detaljplan 3 har tagits fram mellan kommunen och exploatörerna. I tilläggsavtalet 
avseende delplan 1, bilaga 2 regleras samtliga åtaganden, hänförliga till snedbanehissen, som 
utgår för Nacka 13:79 AB, medan det i tilläggsavtalet avseende detaljplan 3, bilaga 1, 
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redogörs för samtliga åtaganden som övergår till Nacka Exploatering DP 3 AB, med 
justering gällande färdigställandetid och krav på ersättningstransport. Nu gällande 
bolagsgaranti för Exploateringsavtal för Norra Nacka strand, detaljplan 3, ersätts av en 
utökad och en i tid förlängd bolagsgaranti där förutsättningar avseende nedskrivning av 
beloppet i bolagsgarantin har förtydligats. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 april 2022 § 93 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten daterad den 9 februari 2022 
Bilaga 1 Förslag till tilläggsavtal IIII (Norra Nacka strand) 
Bilaga 2 Förslag till tilläggsavtal III (Norra branten) 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.  
”Den befintliga bergbanan ska till tills en ny ersätter hållas väl fungerande, vara i fräscht 
skick samt att säkerheten på anläggning upprätthålls under hela tiden.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
”Förbindelsen mellan båtbryggan och torget i Nacka Strand, som idag trafikeras av 
snedbanehissen, är en viktig kollektivtrafiklänk som förbinder busslinjer med båtlinjer till 
Stockholm, Lidingö och Boo. Det måste finnas ett tillgänglighetsanpassat sätt att ta sig 
mellan buss och båt. Därför är det viktigt att hissen på sikt bevaras eller ersätts med 
motsvarande hissförbindelse, likt hissen på Kvarnholmen.” 
 
- - - - - 
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§ 164  KFKS 2021/1163 

Upplåtelse av kommunens ridanläggningar till 
ridskoleverksamhet 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen ska upplåta ridanläggningar i 

Nacka kommun till ridskoledrivande aktörer genom hyresavtal till en 
marknadsanpassad hyra och i övrigt enligt situationsanpassade villkor. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar att upplåtelse av ridanläggningar enligt punkten 1 
införs med start tidigast 1 juli 2022. 
 

3. Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen behöver tillföras en utökad 
budgetram från och med år 2023 för att täcka underskott mellan marknadsanpassad 
hyra och de faktiska kostnaderna för ridanläggningen. 

Ärendet 
Ridskoleverksamheten i Nacka bedrivs idag på två anläggningar; Nacka Ridklubb i 
Velamsund och Stall Compass i Erstavik. Fritidsnämnden har föreslagit att ansvaret för att 
upplåta kommunens ridanläggningar till ridskoledrivande aktörer ska överflyttas till 
kommunstyrelsen. Enheten för fastighetsförvaltning delar denna bedömning då en 
direktuthyrning till fristående ridskoledrivande aktör, utan fritidsnämnden som en 
mellanpart, innebär att rollerna renodlas och gränsdragningar för olika typer av underhåll 
på anläggningarna klargörs. Uthyrning föreslås också utgå ifrån en marknadsanpassad hyra 
som grundar sig i en procentuell del av ridskoleverksamhetens årsomsättning. Hyran blir då 
direkt kopplat till verksamhetens betalningsförmåga. I det fall en marknadsanpassad hyra 
sätts i de framtida hyresavtalen med ridskoleverksamheterna så medför detta att 
kostnadstäckning inte kommer att erhållas. Det föreslås att kommunfullmäktige noterar att 
kommunstyrelsen, genom enheten för fastighetsförvaltning, kommer att behöva erhålla en 
utökad budgetram för att ta denna kostnad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 april 2022 § 94 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 24 januari 2022 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 27 oktober 2021, § 100 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Bosse Ståldal (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Lotta Riedel (M) deltog inte i behandlingen av ärendet på grund av jäv. 

Protokollsanteckningar 
Alva Dahn lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.  
”I Nacka kommun finns det möjlighet till en rik fritid. Det ska dock inte krävas att du är rik  
för att ta del av fritidsverksamheterna. Därför är det mycket välkommet att det ska tas  
hänsyn till föreningens betalningsförmåga när hyran tas fram. Vi hoppas att detta kan  
komma fler idrotts- och kulturutövande verksamheter till del längre fram.” 
 
Bosse Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
”Ridverksamhet är både mycket uppskattat men också mycket dyrt för de som utövar 
sporten. Det man kan fundera över i förslag till beslut är i punkt 1 - förslag till beslut; när 
det ska bedrivas till en marknadsanpassad hyra och när och hur det i övrigt ska ske enligt 
situationsanpassade villkor. Texten i handlingen är inte tillräckligt klar på dessa punkter och 
behöver förtydligas. I övrigt inga invändningar.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna.  
”Sverigedemokraterna vill gärna ge stöd i rimlig omfattning till ridskolor och ridning, för 
dessa aktiviteter får inte alltid den uppskattning och uppmärksamhet de är värda. 
Renodlingen i uthyrningsordningen, med kommunstyrelsen som motpart, är en bra 
förändring som ger en klarare bild av situationen och en mer bemyndigad motpart i fråga 
om hyressättning. Det är en del av det stöd som ridverksamhet bör få, och säkrar också på 
ett annat och bättre sätt likformiga förutsättningar för olika ridverksamheter i kommunen 
på det sätt som den kommunala likställighetsprincipen ger uttryck för.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.  
”Miljöpartiet är för satsningar på ridskoleverksamhet för barn och unga, men anser att 
beslutsunderlaget behöver kompletteras till dess att beslutet ska fattas i 
kommunfullmäktige. Det borde tydligare framgå hur mycket dessa satsningar kommer att 
kosta för kommunen i slutänden, och hur mycket av detta som går till själva barn- och 
ungdomsverksamheten.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet har länge drivit att barn och ungdomar ska ha möjligheter att bedriva en rik 
fritidsverksamhet. Den främsta orsaken till att många inte deltar i någon organiserad 
fritidsverksamhet är just kostnaderna och därför har vi drivit, bl.a. i våra budgetar, att det 
ska skjutas till mer resurser till fritidsverksamheter. Det kostar i.o.f.s pengar för kommunen 
men det är kanske den bästa investeringen kommunen någonsin kan göra, att leda in barn 
och ungdomar i goda vanor och ett ordnat liv. När partier, bl.a. de i alliansen, talar om 



 
62 (71) 

 25 april 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

strängare straff, mer poliser mm så ser vi andra vägar att få ungdomar på rätt väg i livet. 
Vår politik är alltså att kommunen ska ge förutsättningar för fritidsverksamheter gratis eller 
till låga kostnader. Beslutet i detta ärende var att just ridverksamheten ska ges bättre 
ekonomiska förutsättningar. Vi är i princip tveksamma till att driva en modell med hyror 
och kostnader efter bärkraft, det är mer rimligt och framför allt mer jämlikt och generellt 
ha lägre taxor och hyror och inte som här efter verksamhetens ekonomiska bärkraft – det 
säger egentligen inget om vilka taxor som barn och ungdomar kommer att få betala.  
Vi menar också att det vore rimligt att detta hanteras av fritidsnämnden för att den vägen 
med verksamhetsbidrag kunna subventionera verksamheter. Så sker ju idag för i princip all 
fritidsverksamhet. Därför är vi också tveksamma till att hantera just hyror för en viss 
verksamhet, här ridverksamheten, via kommunens enhet för fastighetsförvaltning istället 
för fritidsnämnden.  
Vi röstade dock inte mot det här förslaget, vi hoppas och tror att det ändå kommer att i 
slutänden komma just de barn och ungdomar som vill rida till godo. Vänsterpartiet menar 
att det är väsentligt att kommande hyresavtal innehåller villkor för att säkerställa att 
huvuddelen av hyressubventionen kommer tillfalla barn och ungdomsidrott och -
verksamhet. Dock ser vi att detta borde vara början på att generellt i kommunen sänka 
taxorna för fritidsverksamheter genom att kommunen här tydliggör sin avsikt med den låga 
hyreskostnaden.” 
 
- - - - - 
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§ 165 KFKS 2021/554 

Åtgärdsplan och nulägesanalys inom ramen för projektet 
Fossilfritt 2030 i Stockholms län  

Beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar redovisningen av arbetet inom ramen för projektet 

Fossilfritt 2030 Stockholm. 
2. Kommunfullmäktige uppdrar åt nämnderna att ansvara för att aktivt bidra till att 

målet om fossilfria resor och transporter uppnås. 
3. Kommunfullmäktige uppdrar åt nämnderna att genomföra de delar av 

åtgärdsplanen som de föreslås ansvara för. 
4. Uppföljning sker årligen i samband med årsbokslutet och redovisas för respektive 

nämnd och process. 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade under 2020 att Nacka kommun skulle gå med i projektet 
Fossilfritt 2030 (KFKS 2019/1171). Syftet med projektet är att växla upp pågående arbete 
och initiera nya åtgärder som leder till ett hållbart transportsystem, som förväntas ha stor 
effekt för att nå de klimatmål som finns inom transportområdet. För kommunens del 
innebär detta att fortsätta och öka takten i omställningen i den egna fordonsflottan till 
fossilfria bränslen. Projektet har även en viktig roll att fylla i arbetet med att underlätta 
utbyggnaden av laddplatser och tankställen som identifierats i länsstyrelsens regionala plan 
för infrastruktur för elfordon och förnybara drivmedel. 
 
Inom ramen för projektet har en nulägesanalys och ett förslag till åtgärdsplan tagits fram. 
Syftet med ärendet är att dels ge en nulägesbild, skapa långsiktighet i arbetet mot målet, 
underlätta samverkan samt ge en helhetsbild av arbetet för att uppnå Nackas miljömål. 
Dokumenten har tagits fram med utgångspunkt i Nackas deltagande i projektet Fossilfritt 
2030 men ska i första hand ses som en åtgärdsplan för att nå målen i kommunens 
miljöprogram, om att minska växthusgasutsläppen från transporter. Fokus ligger på 
konkreta åtgärder som ska leda till kvarstående förändringar inom organisationen och i 
Nacka kommun som geografiskt område. Även åtgärder som inte återfinns i åtgärdsplanen 
kan vara relevanta att genomföra. 
 
De åtgärder som presenteras är möjliga åtgärder för att tillsammans som organisation 
kunna bidra till målet om fossilfria transporter till år 2030. Åtgärdsplanen som tagits fram 
är ett stöd för nämnder och bolagsstyrelser när de ska prioritera insatser i budget och 
investeringsprogram. Åtgärder som identifierats är en sammanställning av både nya och 
redan pågående initiativ och uppdrag som de olika processerna i Nacka kan göra och redan 
gör för att bidra till målet om fossilfria transporter till 2030. Skattningarna visar på att 
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kommunen har en stor potential att minska utsläpp från sina transporter. Åtgärderna 
beräknas ge en ungefärlig CO2-besparing på totalt 2 702 ton per år. 
 
För varje åtgärd finns en utpekad ansvarig nämnd för genomförande. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 april 2022 § 95 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten och miljöenheten daterad den 11 februari 2022 
Bilaga 1 Nulägesanalys 
Bilaga 2 Åtgärdsplan 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Carl-Magnus Grenninger (S), Lena 
Linnerborg (L), Sidney Holm (MP) och Lina Olsson (NL), bifall till kommunstyrelsens 
förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Carl-Magnus Grenninger lät anteckna följande till protokollet för 
Socialdemokraterna. 
”Att minska beroendet av fossila bränslen är en viktig åtgärd för att minska utsläppen. 
Flertalet av de föreslagna åtgärderna vilar på kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen är också 
övergripande ansvarig för kommunens verksamhet. För att hålla tempot uppe och följa 
både åtgärder och resultatet av dessa är det bra om dessa följds upp återkommande, 
antingen fristående eller som del i annan återrapportering av miljöåtgärder.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
”Det arbete som skett inom ramen för fossilfritt 2030 har varit en bra början, men 
takten måste ökas om målen med fossilfria transporter i kommunen 2030 ska nås.  
Riktlinjer som styr mot hållbart resande måste tas fram redan 2022. Då krävs även en plan 
för utfasning av kvarvarande fossildrivna fordon som kommunen äger. Det är också viktigt 
att hårdare miljökrav ställs på transporter för upphandlande entreprenörer. 
Antalet laddstationer för elbilar och andra elektriska fordon måste öka och placeras på 
strategiska platser i kommunen. Vi vill även se utökade båtpendeltrafik, förstärkta 
busslinjer, moderna fordon och utökad trafik på Saltsjöbanan, utbyggda regionala 
cykelstråk, infartsparkeringar för bil och cykel, påhängsavtal på Stockholms Stads 
hyrcykelsystem och reglerad elsparkcykeltrafik.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.  
”För drygt två år sedan gick kommunen med i projektet ”Fossilfritt 2030”. Syftet var att 
växla upp arbetet med åtgärder som leder till ett hållbart transportsystem för att nå 
klimatmålet. För kommunens del innebär detta bl.a. en elektrifiering av fordonsflottan. Här 
har projektet en viktig roll att fylla i arbetet med att underlätta utbyggnaden av de minst 193 
snabbladdningsplatser till år 2030 som krävs i Nacka för att nå upp till länsstyrelsens plan 
för Stockholms län. Sedan kommunen gick med i ”Fossilfritt 2030” har den styrande 
Alliansen fixat en snabbladdare i Nacka, men det är långt kvar till 193. En snabbladdare på 
två år kan knappast kallas att ”växla upp arbetet”, hur lång tid ska vi då få vänta på de 
resterande 192 snabbladdarna? Klimatet kan inte vänta. Den största anledningen till att det 
saknas snabbladdare i Nacka är att den styrande Alliansen helt missat att bygga ut elnätet 
för att klara av att leverera tillräckligt med ström till snabbladdare. Det är ett problem vi i 
Miljöpartiet återkommande har lyft under de senaste tio åren. Sedan Miljöpartiets motion 
från 2013 om att ta fram en laddinfrastrukturstrategi för ”framtidens” elfordon har det hänt 
mycket på elbilsfronten. Kanske är det så att alla politiker i den styrande Alliansen kör 
automatväxlade bilar och helt enkelt inte förstår vad som menas med att ”växla upp” 
arbetet.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är en mycket positiv och ambitiöst gjord nulägesanalys och åtgärdsplan i projektet 
Fossilfritt 2030, extra bra att koldioxidbudgeten används i utredningen. Det är en gedigen 
genomgång av olika möjliga mål som Nacka kommun kan anta. Det vi saknar är en större 
tilltro kommunens förmåga att styra och påverka samhällsutvecklingen mer genom sina 
beslut. Det spelar roll för kommande val av färdsätt i framtiden om Nacka kommun satsar 
på större genomfartsleder mellan de nya kvarten som byggs i Nacka eller prioriterar gång 
och cykelbanor. Det är viktigt för val av färdsätt om kommunen föreslår busshållplatser 
som är säkra för gående och bromsar bilarnas framkomlighet eller föreslår bussfickor som 
bilar kör förbi i hög fart. Det finns mycket att göra för fossilfria transporter och 
kommunen satsning på att utveckla sin egen verksamhet till mera fossilfri är bra men 
behöver kompletteras med att styra samhällsplaneringen för ett minskat transportbehov 
och minskade möjligheter att använda privatbil till förmån för gång, cykel och 
kollektivtrafik. 
Viktiga frågor att accelerera som analysen visar är både publika laddplatser och drivmedlen 
i kommunen egenägda och hyrda/leasade bilar. Miljöfordonsdiagnosen gav ett uselt resultat 
och det är samma sak som i andra ärenden i kväll, här har kommunen frågan i sin egen 
hand, det är en viljefråga att byta ut fordonen som inte uppfyller miljökraven.  
När det gäller publika laddplatser är det lika illa, EU standard för laddplatser säger att 
Nacka ska ha betydligt fler publika laddplatser än idag och det är 140 så det gäller att höja 
takten i omställningsprocessen för en fossilfri transport till 2030.” 
 
- - - - - 
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§ 166 KFKS 2021/164 

Motion – Anpassa byggandet i Björknäs till befintlig 
karaktär 
Motion den 1 februari 2021 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Björknäs-Värmdövägen behöver tas på allvar. Motionärerna menar också att karaktären i 
området behöver värnas om och nya bebyggelseinslag borde förhålla sig till detta men 
utesluter inte ny bebyggelse. De anser dock att exploateringen av Björknäs borde göras 
mindre massiv och i en annan skala. Vidare anser motionärerna att vägplaneringen för den 
gällande bebyggelseplanen upplevs som otillfredsställande och är en fara för bland annat 
barn. Slutligen menar de att många boende funderar på att flytta som en följd av att 
karaktären kraftigt kan komma att förändras. 

Det pågår ett planarbete inom Björknäs-Värmdövägen, och ett första samråd kring 
detaljplanen genomfördes under sommaren 2020. Under hösten 2021 har planenheten 
utarbetat ett nytt samrådsförslag för detaljplanen för Björknäs-Värmdövägen, som innebär 
att förslaget till stora delar överensstämmer med den inriktning som motionären 
efterfrågar. 

Under 2021 har enheten för strategisk stadsutveckling arbetat med att ta fram en 
nulägesbeskrivning för Björknäs. Utifrån nuläget har ett förslag till fortsatt arbete för att 
tydliggöra inriktning för Björknäs till år 2050 i form av en områdesplan arbetats fram. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 april 2022 § 101 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 16 februari 2022 
Bilaga 1 Motion anpassa byggandet i Björknäs till befintlig karaktär 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 26 januari 2022 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 10 januari 2022 

- - - - -
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§ 167 KFKS 2021/1054 

Motion – Byggandet i Nacka med innovativ miljöteknik i 
enlighet med nya bosättningsmönster 
Motion den 18 oktober 2021 av Christina Ståldal och Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion den 18 oktober 2021 föreslås att en innehållsmässig omarbetning av programmet 
för ”Nacka bygger stad” i relation till nya rön, marknadsekonomi och klimatanpassning 
görs. Det föreslås även att en samlad plan för hur Björknäsområdet ska bebyggas, med 
hänsyn till befintlig bebyggelsekaraktär och invånarnas synpunkter utarbetas. 
 
Kommunstyrelsen fattade ett beslut om en justerad genomförandeplan för 
stadsutvecklingen på västra Sicklaön i mars 2020. Genomförandeplanen kommer 
kontinuerligt att behöva justeras och modifieras, allteftersom omvärlden och 
förutsättningarna för de ingående stadsbyggnadsprojekten förändras. Kommunens strategi 
för miljö- och klimatambitioner i stadsutvecklingen i Nacka antogs 2019 av 
kommunfullmäktige. Strategin samlar kommunens ambition när det gäller miljö- och 
klimatarbete i stadsutvecklingen i sex strategiska inriktningar, varav en inriktning är 
Anpassning till framtida klimat. Av strategin framgår bland annat att Nackas ambition är att 
anpassning till framtida klimat sker i all planering och genomförande. 
 
Under 2021 har enheten för strategisk stadsutveckling arbetat med att ta fram en 
nulägesbeskrivning för Björknäs. Utifrån nuläget har ett förslag till fortsatt arbete för att 
tydliggöra inriktning för Björknäs till år 2050 i form av en områdesplan arbetats fram. 
 
Bedömningen är därför att det redan idag pågår ett arbete i linje med intentionen i 
motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 april 2022 § 102 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 17 februari 2022 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 168 KFKS 2021/1055 

Motion – Ungdomsbostadsrätter i Nacka 
Motion den 18 oktober 2021 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna vill att kommunen verkar för att skapa billigare bostadsrätter för ungdomar. 
Deras förslag innebär att del av bostadsrättsprojekt ska utgöras av bostäder, vikta för 
ungdomar, 18-30 år. Dessa bostäder ska enligt förslag kosta 1/5 av ordinarie pris. Vid 
andrahandsförsäljning ska föreningens stadgar reglera att vinst inte blir för hög. 
Bedömningen är att det finns vissa lösningar på bostadsmarknaden för att lösa problemet 
för unga att ta sig in på den ägda bostadsmarknaden. I det kommunala programmet för 
markanvändning framgår även att kommunstyrelsen i det enskilda fallet ska avgöra om 
villkor om bland annat lägre boendekostnad eller sociala boenden ska finnas med i underlag 
vid markanvisningar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 april 2022 § 103 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 8 mars 2022 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - -  
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§ 169 KFKS 2022/397 

Interpellation – Beredskap i händelse av kris 
Interpellation den 25 april 2022 av YuSie Rundkvist Chou (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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§ 170 KFKS 2022/398 

Interpellation – Vad betyder halva Nacka grönt 
Interpellation den 25 april 2022 av YuSie Rundkvist Chou (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) samt natur- och trafiknämndens respektive kommunstyrelsens miljöutskotts ordförande Hans 
Peters (C) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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§ 171 KFKS 2022/399 

Interpellation – Förvaltning och försäljning av 
kommunens bostadsrätter 
Interpellation den 25 april 2022 av Mikael Carlsson (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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